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Side 2

Spørgsmål: 

Ministeren bedes redegøre for omfanget af udbetalingerne af børnefamilieydelse fra Dan-
mark til børn, som er bosat i EU uden for Danmark.

Svar: Danmark er som følge af sit medlemskab af EU bundet af en række principper om 
ligebehandling af EU-borgere. Det betyder blandt andet, at personer, der tager arbejde i en 
anden medlemsstat, har de samme pligter og rettigheder i henhold til en medlemsstats lov-
givning som medlemsstatens egne borgere. EU-borgere, som tager arbejde i Danmark, er 
således i vid udstrækning berettiget til danske sociale ydelser – herunder børnefamilieydel-
sen.

Det er ikke muligt præcist at besvare spørgsmålet om, hvor stort omfanget af udbetalinger 
af børnefamilieydelse fra Danmark til børn, som er bosat i EU uden for Danmark, er. Men 
det skønnes med en vis usikkerhed, at der sker udbetaling til i størrelsesordenen ca. 4.000 
modtagere fra andre EU-lande end Danmark, der modtager børnefamilieydelse for de i alt 
6.000-6.500 børn bosat uden for Danmark.

På den baggrund skønnes, at de samlede udbetalinger er i størrelsesordenen 75 mio. kr. år-
ligt.

Jeg syntes, at det lyder som et uforholdsmæssigt stort beløb. I lyset af at vi befinder os i 
økonomisk krisetid, hvor vi beder danskerne om at spænde livremmen ind, er vi nødt til at 
være meget bevidste om, hvordan vi forvalter pengene bedst muligt. Derfor er jeg villig til 
at se på, om der er initiativer, som kan understøtte, at dem der får børnefamilieydelse også 
er de rigtige. Regeringen agter således at komme med et udspil snarest mulig.

  


